

Biography

Amir Zeyghami graduated in 2010 with a Master's degree in Persian Language and Literature from the University of Tehran. From September 2009 to August 2014, he worked as a researcher in the department of "Persian Language and Literature in the Subcontinent" at the Academy of Persian Language and Literature (Tehran). Then, he moved to Armenia and studied the Armenian language at the Preparatory Faculty for Foreign Students of Yerevan State University during the 2014-2015 Academic year. Currently, he is a Ph.D. student in Philology (General and Comparative Linguistics) at the Russian-Armenian (Slavonic) University (RAU) in Yerevan. He conducts his Ph.D. dissertation entitled "Ethnonyms in Classical Persian Literature: Applications and Semantic Evolutions (From 9th to 16th AD Century)" under the supervision of Prof. Dr. Garnik S. Asatrian.

Биография

Амир Мехди Зейгами в 2010 году окончил Тегеранский государственный университет по специальности «Персидский язык и литература». С 2009 по 2014 год он работал научным сотрудником в Отделе персидский язык и литература на субконтиненте Академии персидского языка и литературы (Тегеран). Затем он переехал в Армению и изучал армянский язык на подготовительном факультете для иностранных студентов Ереванского государственного университета в 2014-2015 учебном году. В настоящее время он является соискателем филологических наук (общее и сравнительное языкознание) Российско-Армянского университета. Он делает кандидатскую диссертацию на тему «Этнонимы в классической персидской литературе: Применения и семантические эволюции (от IX до XVI века)» под руководством профессор Гарник Серобович Асатрян.

Կենսագրություն

Ամիր Մեհդիի Զեյղամին ավարտել է 2010 թվականին՝ Թեհրանի համալսարանի Գրականության և հումանիտար գիտությունների ֆակուլտետի Պարսկերեն լեզվի և գրականության բաժինը: 2009-2014 թվականներին նա աշխատել է Պարսկերեն լեզվի և գրականության ակադեմիայում որպես գիտաշխատող: Այնուհետև տեղափոխվել է Հայաստան և 2014-2015 թվականին ուսումնական տարվա ընթացքում ԵՊՀ Օտարերկրյա ուսանողների նախապատրաստական ֆակուլտետում սովորել է հայերեն: Ներկայումս նա Հայ-Ռուսական համալսարանի ընդհանուր և համեմատական լեզվաբանության հայցորդն է և կատարում է իր

Թեկնածուական ատենախոսությունը՝ «Ցեղանունները պարսից դասական գրականության մեջ. Կիրառումներ և իմաստաբանական էվոլյուցիաներ («Թ» դարից մինչև «ԺԶ» դար)» Բ.գ.դ., պրոֆեսոր Գառնիկ Սերոբի Ասատրյանի ղեկավարությամբ: